
Protokół nr BR.0002.7.2019 
z obrad IX sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Sulechowie w dniu 18 czerwca 2019 r. 

 
Obrady rozpoczęto 18 czerwca 2019 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 16:26 tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 18 radnych Rady Miejskiej w Sulechowie 
 
1. Otwarcie sesji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Sulechowie Izabela Wojewoda stwierdziła na podstawie listy 
obecności udział w obradach 18 radnych Rady Miejskiej w Sulechowie na ustawowy i faktyczny stan 21 
radnych, tym samym obrady były prawomocne do podejmowania uchwał, a następnie otworzyła obrady 
sesji. 
Zanim rozpoczęto realizację porządku obrad Burmistrz Sulechowa wraz z Przewodniczącą Rady Miejksiej 
złożyli gratulacje Pani Agnieszce Brodzikowskiej, prowadzącej najlepsze według oceny czytelników GL 
niepubliczne przedszkole ,,Dobra Wróżka’’ z Sulechowa. 
 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
Burmistrz Sulechowa zgłosił wniosek w sprawie wprowadzenia do porządku obrad druku nr 127 – 
projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zielonogórskiemu. 
Wyniki głosowania: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Sulechowie zgłosiła wniosek w sprawie wprowadzenia do porządku 
obrad druku nr 128 – projektu uchwały w sprawie odwołania radnego z funkcji członka Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Sulechowie; przed drukiem nr 122. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
Radna Elżbieta Musiałek – Zastępca Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji złożyła w 
imieniu Komisji wniosek o wprowadzenie do porządku obrad druku 129 – projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi. 
Wyniki głosowania: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
Radny Sebastian Różycki złożył w imieniu klubu wniosek o usunięcie z porządku obrad druku nr 116. 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 



Wyniki imienne: 
ZA (9) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 
Przemysław Artur Mikołajczyk, Radosław Murkowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, 
Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa 
PRZECIW (5) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Przemysław 
Antoni Pokład, Roman Rakowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Piotr Miszkiewicz, Elżbieta Krystyna Musiałek, Wojciech Szefner, Izabela Katarzyna 
Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
3. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
Do informacji nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
4. Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 
Do informacji nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. Informacje stanowią załącznik do protokołu. 
 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Sulechowa w okresie międzysesyjnym. 
Do sprawozdania nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Sulechów z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2018. 
Do sprawozdania nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń i zostało ono przyjęte przez aklamację. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
7. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Sulechów za 2018 rok. 
1) Debata nad Raportem o stanie Gminy Sulechów za 2018 rok. 
Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys zaprezentował główne tematy Raportu, który stanowi 
załącznik do protokołu. 
Radny Radosław Murkowski stwierdził, że raport jest głownie wyznacznikiem dokonań poprzedniej rady 
a głównym jej elementem jest spora nadwyżka budżetowa oraz zmniejszenie zadłużenia. Radny 
zauważył, że w tej sytuacji nie ma innej możliwości niż udzielić wotum zaufania. 
Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys podziękował w tym momencie za realizację większej części budżetu 
za rok 2018 poprzedniemu Burmistrzowi. 
2) Rozpatrzenie i głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sulechowa wotum 
zaufania (druk nr 110). 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
Korzystając z okazji, że na Sali obrad przebywała była sołtys sołectwa Pomorsko Anna Data Burmistrz 
wraz z Przewodniczącą rady złożyli podziękowania za zakończoną właśnie kadencję. 
 
8. Przerwa. 
Przewodnicząca rady Miejskiej zarządziła 10 minut przerwy. Po przerwie obrady wznowiono. 



 
9. Udzielanie absolutorium Burmistrzowi Sulechowa z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok 
1) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej do sprawozdania z wykonania budżetu, 
informacji o stanie mienia komunalnego i sprawozdania finansowego Gminy Sulechów za rok 2018, 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Sebastian Różycki odczytał opinię. Opinia stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
2) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sulechowie w sprawie absolutorium dla 
Burmistrza Sulechowa z wykonania budżetu za rok 2018, 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Sebastian Różycki odczytał wniosek. Wniosek stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
3) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w 
sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Sulechowa sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Gminy Sulechów za rok 2018 oraz informacji o stanie mienia Gminy Sulechów na dzień 31 grudnia 2018 
roku, 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Sulechowie odczytała uchwałę. Uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
4) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w 
sprawie wydania opinii o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 
Burmistrza Sulechowa z wykonania budżetu za rok 2018, 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Sulechowie odczytała uchwałę. Uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
5) dyskusja, 
Nie było głosów w dyskusji. 
 
6) głosowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Gminy Sulechów wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Sulechów za 2018 rok (druk nr 
113), 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
7) głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielania absolutorium Burmistrzowi Sulechowa z tytułu 
wykonania budżetu za 2018 rok (druk nr 114), 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 



 
8) wystąpienie Burmistrza Sulechowa dotyczące podjętych uchwał. 
Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys podziękował Radzie za podjęcie uchwał. Za podjęcie 
uchwał podziękował także były burmistrz Ignacy Odważny. 
 
10. Przerwa. 
Przewodnicząca nie ogłosiła przerwy. 
 
11. Rozpatrzenie i głosowanie projektów uchwał: 
1) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulechów na lata 
2019-2028 (druk nr 125) 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: ZA (18) 
Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-
Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr 
Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman 
Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 
Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) 
Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
2) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Sulechów na 2019 rok (druk nr 115), 
Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys zgłosił autopoprawki do projektu budżetu (stanowią one załącznik do 
protokołu). 
Radny Zbigniew Trompa zwrócił uwagę, na wciąż wzrastającą kwotę renowacji sali wiejskiej w Pomorsku, 
podkreślając iż wynika to również z poważnych błędów popełnionych przy wykonaniu przedmiaru. 
Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) zgodził się z wypowiedzią radnego, w kwestii 
przygotowania projektu, który został wykonany nieprawidłowo i wykonawca nie uzyskał za swą pracę 
wynagrodzenia w 100 procentach. 
Radny Zbigniew Trompa (Ad Vocem) poprosił o dokładne kwoty o jakie chodzi w sprawie podwyższenia 
kosztów tej inwestycji. 
Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys poinformował, że w uzasadnieniu dokładnie opisano rozbieżności ale 
na dokładną kwotę trzeba poczekać kilka minut. 
Radny Przemysław Artur Mikołajczyk zapytał, o możliwość odzyskania pewnej kwoty od wykonawcy 
projektu z tytułu nieprawidłowości w pracy. 
Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) stwierdził, że można to przeanalizować ponownie ale i 
tak wykonawca uzyskał tylko 50% należności. 
Radny Sebastian Tomasz Różycki zapytał, czy będą jeszcze zmiany w przyszłości w tym projekcie. 
Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) poinformował, że sytuacja na dziś jest opanowana. 
Radny Stanisław Kaczmar przypomniał, że w przeszłości zdarzało się tajenie pewnych spraw podobnych 
do tej przed radą i podziękował, że tym razem jest inaczej. Radny wyraził pogląd, iż remont tej sali jest i 
tak bezcelowy. 
Radny Wojciech Szefner zapytał w którym momencie stwierdzono błędy w projekcie. 
Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) poinformował, że firma sporządzała projekt blisko 3 lata 
i dopiero w czasie rozstrzygnięcia przetargu na wykonanie prac nastąpiło zderzenie z rzeczywistością.  
 
Przewodnicząca ogłosiła 5 minut przerwy. Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys poinformował, że kwota o jaką pytał radny Trompa to 8499,24 zł na 
oknach oraz 9055 zł na metrach. 



Radny Zbigniew Trompa podziękował za odpowiedź. 
Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys poinformował dodatkowo, że dach w budynku nie jest objęty 
inwestycją. 
 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawek do projektu uchwały o zmianie uchwały budżetowej Gminy Sulechów na 2019 rok (druk 
nr 115),.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
Głosowano w sprawie: 
o zmianie uchwały budżetowej Gminy Sulechów na 2019 rok (druk nr 115),.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
3) w sprawie czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego przez uczniów w wieku do lat 6 w placówkach prowadzonych przez Gminę Sulechów 
(druk nr 117), 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
4) w sprawie wystąpienia Gminy Sulechów z Zielonogórskiego Związku Powiatowo – Gminnego (druk nr 
118), 
Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys poinformował, że 2 samorządy będące członkami związku podjęły już 
uchwały w sprawie wystąpienia. Jednocześnie wyjaśniając burmistrz wytłumaczył, że dowozy dzieci do 
szkół nie mogą realizowane być przez związek który realizować miał zadanie transportu publicznego. 
Burmistrz nie zgodził się z zapisem wystosowanego przez związek pisma jakoby mieszkańcy będą 
pozbawieni możliwości transportu publicznego. Status quo ustalone zostało 3 lata temu przez związek 
a na terenie gminy Sulechów związek nie realizował swoich obowiązków statutowych, a gmina rocznie 
przeznaczała prawie 20 tysięcy złotych na funkcjonowanie związku. Realizacja tej uchwały jest wynikiem 



podjętego przez radę stanowiska w tej sprawie. Związek został poproszony o sporządzenie odpowiedzi 
na temat dalszego funkcjonowania związku. Odpowiedź do dziś nie nadeszła. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie wystąpienia Gminy Sulechów z Zielonogórskiego Związku Powiatowo – Gminnego (druk nr 
118),  
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela 
Katarzyna Wojewoda 
PRZECIW (1) Jan Zdzisław Rerus 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Roman Rakowski 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
5) w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego (druk nr 119), 
Radny Jan Zdzisław Rerus zwrócił uwagę na druk wniosku, gdzie brakło pełnej nazwy OPS, w punkcie 5 
według radnego powinna się znaleźć alternatywa czyli słowo „lub” w przypadku żądanych wnioskiem 
dokumentów. Radny zwrócił także uwagę na brak informacji na temat RODO, gdy tymczasem we 
wniosku jest mnóstwo danych osobowych. 
Pani Anna Stachowska przedstawiciel dyrektora OPS w Sulechowie poinformowała, że niedociągnięcia 
w wniosku na które zwrócił uwagę radny zostaną uzupełnione, natomiast same wnioski będą 
archiwizowane przez 5 lat. 
Radny Sebastian Tomasz Różycki zapytał czy umowa o dostarczenie energii nie powinna być 
obligatoryjna z uwagi na przykład na wynajem mieszkań gdzie to właściciel jest stroną umowy a nie 
wynajmujący. 
Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) stwierdził, że jest to wymóg ustawowy i bezwzględnie musi być. 
Radca Prawny Anna Kowalska-Kasprzak poinformowała, że przepis obligujący do przyjęcia wniosku nie 
zawiera podstaw o uwzględnienie RODO. Skrót w punkcie 5 oznacza „i następne”. 
Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) stwierdził, że wyrażone wątpliwości przyjmuje i zgłasza 
je jako autopoprawki. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego (druk nr 119), wraz z autopoprawkami..  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne:  
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
6) w sprawie projektu uchwały o zaliczeniu dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu 
(druk nr 120) 
Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys zgłosił autopoprawki do projektu uchwały (stanowią one 
załącznik do protokołu) 
 



 
Głosowano w sprawie: przyjęcia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie projektu uchwały o 
zaliczeniu dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu (druk nr 120).  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie projektu uchwały o zaliczeniu dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu (druk 
nr 120).  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
7) w sprawie projektu uchwały dotyczącej określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków 
o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej (druk nr 121), 
Radny Jan Zdzisław Rerus wystąpił z wątpliwościami czy uchwała ta powinna zostać przyjęta. Radny 
wyraził wątpliwość czy tabela zamieszczona w uchwale jest w takim kształcie zapisów uchwały jest do 
wyrzucenia z uwagi na bardzo wysoki limit punktacji. Radny zaproponował zamiast 20 – 15 punktów. 
Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) przychylił się do pomysłu zwracając uwagę, że jest to w 
tym momencie projekt projektu. 
Radny Roman Rakowski zgłosił wniosek o zmianę zapisu §. 2 pkt. 11 w tabeli na „co najmniej 14 
punktów” 
Głosowano wniosek radnego Romana Rakowskiego o zmianę zapisu §. 2 pkt. 11 w tabeli na „co najmniej 
14 punktów” 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (17) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, 
Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław 
Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław 
Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela 
Katarzyna Wojewoda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
Głosowano w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie projektu uchwały dotyczącej określenia 
trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy 
lokalnej (druk nr 121), 
 



Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
8) w sprawie odwołania radnego z funkcji członka Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w 
Sulechowie (druk nr 128) 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
Radny Roman Rakowski poprosił w imieniu klubu o 5 minut przerwy. Przewodnicząca zarządziła 5 minut 
przerwy. Po przerwie obrady wznowiono. 
 
9) w sprawie ustalenia składu Komisji skarg, wniosków i petycji Rady Miejskiej w Sulechowie (druk nr 
122) 
Radny Radosław Murkowski zgłosił na funkcję przewodniczącego Komisji radnego Piotra Miszkiewicza. 
Radny wyraził zgodę. 
Głosowano w sprawie: wyboru radnego Piotra Miszkiewicza na funkcję Przewodniczącego Komisji skarg, 
wniosków i petycji Rady Miejskiej w Sulechowie.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
Radny Krzysztof Kluczyński wyraził pisemną zgodę na powołanie na funkcję członka Komisji. 
Głosowano w sprawie: powołania radnego Krzysztofa Kluczyńskiego na funkcję członka Komisji skarg, 
wniosków i petycji Rady Miejskiej w Sulechowie.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 



NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
Głosowano w sprawie: liczby członków Komisji skarg, wniosków i petycji - 4.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
Głosowano w sprawie: w sprawie ustalenia składu Komisji skarg, wniosków i petycji Rady Miejskiej w 
Sulechowie (druk nr 122) wraz z przyjętymi wcześniej ustaleniami liczby członków oraz uzupełnieniem 
składu osobowego oraz ustaleniem radnego na funkcję przewodniczącego komisji. 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
10) w sprawie przekazania środków finansowych Komendzie Miejskiej w Zielonej Górze z 
przeznaczeniem dla Komisariatu Policji w Sulechowie (druk nr 123) 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
11) w sprawie projektu uchwały dotyczącej podwyższenia wysokości minimalnych stawek 
wynagrodzenia zasadniczego dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych 
przez Gminę Sulechów (druk nr 124) 
Radny Roman Rakowski zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały: o wykreślenie ostatniego zdania z 
uzasadnienia projektu uchwały, oraz w § 2. 1 po słowach- 1 czerwca 2019 r. dopisać: „na okres 3 
miesięcy to jest do dnia 31 sierpnia 2019 r.”. 
Radny Stanisław Kaczmar poinformował, że jest przeciwny 1 poprawce zgłoszonej przez radnego z uwagi 
na to iż jest to nieuczciwe wobec społeczeństwa a uchwała ma być w istocie rekompensatą jeśli nie 
nagrodą dla nauczycieli za utracone dochody za czas strajku. 
Radny Roman Rakowski (Ad Vocem) stanowczo zaprzeczył aby była to forma nagrody za strajk a 
docenieniem dobrej pracy. Uchwała ma stanowić podwyżkę do dnia kiedy rząd ma przekazać 
nauczycielom podwyżkę. 
Radny Stanisław Kaczmar (Ad Vocem) stwierdził, że na razie dyskusja dotyczy samej poprawki. 



Radna Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak przypomniała że w uzasadnieniu jest mowa o utraconych 
dochodach w wysokości 2/3 poborów za czas strajku i radna stanowczo sprzeciwiła się takiemu 
projektowi uchwały. 
Radny Miłosz Mateusz Brodzikowski stwierdził, że nauczyciele także są mieszkańcami, a sformułowanie 
zawarte w uzasadnieniu było kontrowersyjne ale sam projekt uchwały jest bezsprzecznie zasadny. 
 
Radny Radosław Murkowski poprosił o 20 minut przerwy w imieniu klubu. Przewodnicząca zarządziła 20 
minut przerwy. Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Głosowano w sprawie: autopoprawki radnego Roman Rakowski w sprawie wykreślenie ostatniego 
zdania z uzasadnienia projektu uchwały.  
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (8) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, 
Radosław Murkowski, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Agnieszka Joanna Szeląg, Izabela Katarzyna 
Wojewoda 
PRZECIW (7) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta 
Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki, Zbigniew 
Trompa 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Piotr Bodnar, Przemysław Antoni Pokład, Wojciech Szefner 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
Głosowano w sprawie: autopoprawki radnego Romana Rakowskiego - § 2. 1 po słowach- 1 czerwca 2019 
r. dopisać: „na okres 3 miesięcy to jest do dnia 31 sierpnia 2019 r.” 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (8) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Agnieszka Joanna Szeląg, Izabela Katarzyna 
Wojewoda 
PRZECIW (6) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, 
Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki, Zbigniew Trompa 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Piotr Bodnar, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Wojciech Szefner 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
Radny Miłosz Mateusz Brodzikowski raz jeszcze podkreślił, iż jest zwolennikiem podwyżek dla nauczycieli 
z uwagi na trud jaki wkładają w edukowanie młodzieży. Radny uważa, że nauczyciele mają prawo do 
strajku a rada powinna docenić ich pracę. Oczywiście radny rozumie, że stan finansów gminy może 
pozwolić tylko na tyle ale jest to przecież inwestycja w przyszłość. 
Radny Zbigniew Trompa wyraził zdumienie, że radni wybrani na strażników finansów gminy opiera się 
na zupełnie wirtualnym źródle finansowym a mianowicie na subwencji, która być może z uwagi na strajk 
zostanie zwrócono na konto budżetu państwa, lub spożytkowana na planowaną przez rząd podwyżkę 
płac nauczycieli. W dobrym tonie było by przynajmniej wpisać inną kwotę a nie pokrywającą się 
dokładnie z kwotą utraconą w czasie strajku. Radny stwierdził, że również społeczeństwo poniosło 
konsekwencje strajku, mianowicie rodzice musieli utracić część dochodów nie pracując z uwagi na 
konieczność zapewnienia opieki nad dziećmi, na przykład po przez zatrudnienie opiekunek, konieczność 
pobierania zasiłku opiekuńczego. Pracodawcy również stracili część dochodów z uwagi na nieobecności 
pracowników. Czy im wszystkim także nie należało by tego wynagrodzić? 
Radny Stanisław Kaczmar zgodził się z przedmówcą. Według radnego nieuczciwym byłoby płacenie za 
niewykonaną pracę. Nieuczciwe byłoby to także wobec tych nauczycieli, którzy nie strajkowali. Radny 
jest za odrzuceniem uchwały i powrót do niej we wrześniu. 



Radny Wojciech Szefner zgodził się z przedmówcami. Radni ogółem zgadzają się, że nauczyciele 
zarabiają za mało. Zdaniem radnego należy patrzeć na kwestie budżetu a uchwała w tym momencie jest 
nie na miejscu. Strajk jest zawieszony, a radny ma obawy, że zostanie on znów podjęty a sytuacja 
środków z subwencji jest dziś niejasna. Radny stwierdził, że wstrzyma się od głosu. 
Radna Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak przyznała że nauczyciele zarabiają za mało, jednak nie to 
jest przedmiotem dyskusji. Radna stwierdziła, że nauczyciele prowadzą obecnie „strajk włoski” 
wypełniając tylko swoje podstawowe obowiązki. Radna zapytała czy radni wnioskodawcy oraz 
nauczyciele nie wiedzą, że strajk niesie za sobą konsekwencje również wobec strajkujących? Takie jest 
prawo, a projekt uchwały jest nieuczciwy i kuriozalny. 
Radny Piotr Miszkiewicz stwierdził, tak jak przedmówcy że podwyżki się nauczycielom należą. Natomiast 
sam projekt uchwały jest wyjściem przed szereg. Stwarza on fikcyjny podział, na tych którzy chcą coś dać 
i na tych co nie chcą. Gdyby ta uchwała była złożona w innym terminie raczej by została przyjęta ale w 
obecnej sytuacji jest ona nie do zaakceptowania z uwagi na brak wiedzy co naprawdę zrobi rząd. 
Radny Roman Rakowski podkreślił, że projektu nie wycofa. Radny podkreślił, że szanuje stanowisko 
odrębne innych radnych, ale nie ma mowy o żadnym łamaniu prawa. Radny żałuje, że nie wpisał do 
projektu daty 1 stycznia 2019, tak jak postulowali nauczyciele. Radny stwierdził, że argumentacja 
przeciwników uchwały jest nieszczera, bowiem wszyscy mówią „nauczycielom się należy, ale niech inni 
to załatwią”. 
 
Głosowano w sprawie: w sprawie projektu uchwały dotyczącej podwyższenia wysokości minimalnych 
stawek wynagrodzenia zasadniczego dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę Sulechów (druk nr 124).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: ZA (7) 
Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, Roman 
Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Agnieszka Joanna Szeląg, Izabela Katarzyna Wojewoda 
PRZECIW (7) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta 
Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki, Zbigniew 
Trompa 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Piotr Bodnar, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Wojciech Szefner 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
12) w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących Budżetu Obywatelskiego Gminy 
Sulechów na 2020 rok (druk nr 126) 
Radny Radosław Murkowski poinformował, iż tryb wprowadzenia uchwały wyniknął z konieczności jej 
procedowania w czerwcu. Radny zgłosił także autopoprawki do projektu uchwały (stanowią one 
załącznik do protokołu). 
Głosowano w sprawie: przyjęcia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia 
konsultacji społecznych dotyczących Budżetu Obywatelskiego Gminy Sulechów na 2020 rok (druk nr 
126). 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Piotr Bodnar, Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 
Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, 
Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech 
Szefner, Zbigniew Trompa 
NIEOBECNI (7) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 
Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Agnieszka Joanna Szeląg, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna 
Wojewoda 



Głosowano w sprawie: w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących Budżetu 
Obywatelskiego Gminy Sulechów na 2020 rok (druk nr 126).  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Piotr Bodnar, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław 
Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław 
Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław 
Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa 
NIEOBECNI (6) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Agnieszka 
Joanna Szeląg, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 
 
I Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Sulechowie Stanisław Kaczmar ogłosił 15 minut przerwy. Po 
przerwie obrady wznowiono. 
 
13) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zielonogórskiemu (druk nr 127) 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (16) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-
Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr 
Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman 
Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 
Zbigniew Trompa 
NIEOBECNI (5) Piotr Bodnar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński, Izabela 
Katarzyna Wojewoda 
 
14) w sprawie rozpatrzenia skargi (druk nr 129) 
Radna Elżbieta Krystyna Musiałek zgłosiła autopoprawki: do samego projektu uchwały – stanowią 
załącznik do protokołu oraz usunięcie akapitu 3 ze strony 3 uzasadnienia. 
Radny Jan Zdzisław Rerus zwrócił się do radnych prosząc o przyjęcie uchwały, motywując to faktem iż 
treść uzasadnienia wyczerpująco określa sytuację. Radny poinformował, że wystąpił w przedmiotowej 
sprawie do Ministerstwa Edukacji Narodowej o wykładnię, która przy braku wyroków sądu jest w tej 
sprawie obowiązującą. Jednoznacznie wynika z niej że radny miał prawo wglądu do przedmiotowej 
dokumentacji. Radny poinformował także, że jego zdaniem radni tak naprawdę będą głosować także za 
swoim prawem do stosowania art. 24 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Radny Miłosz Mateusz Brodzikowski w imieniu klubu poprosił o 10 minut przerwy. I Wiceprzewodniczący 
Rady Miejskiej w Sulechowie ogłosił 10 minut przerwy. Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Głosowano w sprawie: autopoprawek do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi (druk nr 129).  
Wyniki głosowania: ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 
Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 
Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew 
Trompa 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Sebastian Tomasz Różycki, Izabela Katarzyna Wojewoda 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 



Głosowano w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi (druk nr 129) wraz z 
autopoprawkami. 
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 
Jagodzińska-Kochaniak, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr 
Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman 
Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa 
PRZECIW (2) Stanisław Kaczmar, Izabela Katarzyna Wojewoda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Sebastian Tomasz Różycki 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
12. Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Przemysław Artur Mikołajczyk poprosił przedstawiciela Powiatu o wykonanie koszenia pobocza 
na drodze do Bukowa. 
Radny Czesław Stefan Grzeszyński zapytał o powód braku objęcia dzieci z Sulechowa dowozami 
szkolnymi do szkoły w Bukowie, w sytuacji gdy dowozy z Bukowa do Sulechowa działają bez problemu. 
Radny poparł także prośbę radnego Mikołajczyka uzupełniając ją o prośbę o uzupełnienie nawierzchni 
w Bukowie. 
Radny Zbigniew Trompa zwrócił uwagę na konieczność dodatkowego oznakowania na skrzyżowaniu ulic 
Słonecznej i Konopnickiej odnośnie pierwszeństwa przejazdu. Radny poprosił także o przedstawienie 
aktualnej sytuacji związanej z mostem w Cigacicach. Radny zwrócił uwagę na brak informacji na temat 
pożaru na składowisku odpadów w maju, oraz kwestię plagi komarów. 
Radny Piotr Miszkiewicz (Ad Vocem) poinformował, że skrzyżowanie o którym mówił radny Trompa nie 
jest skrzyżowaniem równorzędnym. Radny poprosił o przycinanie zarośli przy budynku sądu na Alei 
Niepodległości. 
Radny Piotr Bodnar poprosił o koszenie poboczy i skwerów przy ulicy Poznańskiej. Radny poprosił o 
spowodowanie uporządkowania terenu parku należącego do PKP. 
Radny Jan Zdzisław Rerus zapytał o skutki stwierdzenia nieważności przez sąd paragrafu 3 uchwały w 
sprawie cennika opłat na basenie. Radny poprosił, o przedstawienie koncepcji parkingu przy ulicy 
okrężnej i sportowej. Radny zwrócił uwagę na niewłaściwy zapis na pieczęciach komisariatu Policji w 
Sulechowie. 
Radny Sebastian Tomasz Różycki zwrócił uwagę na nie usuwanie roślinności przy krawężnikach ulic. 
Radny zwrócił uwagę na brak koszenia rowów – zwłaszcza przy ulicy Mieszka. Radny poprosił o 
uprzątnięcie dróg i łatanie dziur w nawierzchniach ulic powiatowych. Radny zwrócił uwagę na 
wymuszenia pierwszeństwa na ulicy Klonowej, gdzie należy ustawić znaki lub zmienić organizację ruchu. 
Radny zwrócił uwagę na wysoki mur przy ulicy Przemysłowej, gdzie należałoby ustawić lustro.  
 
13. Zapytania sołtysów i mieszkańców Gminy Sulechów. 
Sołtys Sołectwa Klępsk Magdalena Mikulska-Jaroszkiewicz zaprosiła na imprezę Otwarta Zagroda w dniu 
13 lipca 2019 r. 
Mieszkaniec Sulechowa P. K. nauczyciel jednej z sulechowskich szkół zwrócił się do radnej Jagodzińskiej-
Kochaniak stwierdzając iż jej wypowiedzi na temat strajku nauczycieli były przekłamane i demagogiczne. 
Mieszkaniec poinformował, że zmniejszona liczba godzin i zajęć dodatkowych jest odpowiedzią na 
postulaty rodziców. Brak nauczycieli na festynach itd. jest po prostu normalny. To nie nauczyciele są ich 
organizatorami. Brak nauczycieli na wycieczkach – ta sama sytuacja. Nauczyciel na wycieczce pracuje 
wiele godzin non stop bez wynagrodzenia. Pan P. K. wyraził nadzieję, że deklaracje wszystkich radnych, 
którzy zwrócili uwagę na to że nauczyciele powinni zarabiać więcej nie są tylko pustymi słowami. Jak się 
ma zaś do tego stwierdzenie, że rada powinna się zając uchwałą we wrześniu. Rząd da podwyżkę a rada 
do niej dołoży dublując ją? 
Mieszkanka Sulechowa nauczycielka jednej z sulechowskich szkół stwierdziła, że nauczyciele nie siedzieli 
w domach podczas strajku. Tak samo jak mieszkańcy poniosła koszty. Nauczycielka poinformowała, że 



miała pełną wiedzę jakie będą konsekwencje strajku i poprosiła o nie dzielenie społeczności na 
mieszkańców i nauczycieli. Nauczycielka stwierdziła, iż zabrakło w czasie strajku wsparcia ze strony władz 
miasta. Nauczycielka podziękowała za próbę wsparcia nauczycieli przez klub FORUM i w szczególności 
radnego Rakowskiego. 
Mieszkanka Sulechowa A. D. nauczycielka jednej z sulechowskich szkół, zwróciła się do radnego Szefnera 
stwierdzając, iż skoro radni są strażnikami budżetu to powinni się zainteresować problemem jaki 
zaistniał w szkole podstawowej nr 3 w Sulechowie. Pani A. D. poinformowała, iż nie może wypełnić 
pensum 18 godzin z uwagi na fakt, iż w szkole zatrudniona jest dodatkowa osoba, która realizuje ten 
sam program edukacyjny, co ma oczywiście przełożenie na sytuację budżetową. Pani A. D. stwierdziła, 
że w tej sprawie pomimo rozmów nie chcą jej pomóc ani radni ani burmistrz. 
 
14. Przerwa. 
Przewodnicząca nie ogłosiła przerwy. 
 
15. Przyjęcie protokołów z obrad poprzedniej sesji. 
Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z obrad VIII sesji Rady Miejskiej w Sulechowie w dniu 3 
czerwca 2019 r. 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, 
Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław 
Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław 
Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Izabela Katarzyna Wojewoda 
BRAK GŁOSU (1) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak 
NIEOBECNI (3) Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Roman Wilczyński 
 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys poinformował co następuje: w sprawie dowozów do szkół 
sytuacja ta dotyczy wszystkich szkół w gminie a od września 2019 nie będzie w ogóle dowozów do 
gimnazjów. Jeśli ktoś wybiera inną szkołę niż tę do której z uwagi na miejsce zamieszkania przynależy 
musi się liczyć z konsekwencjami tego wyboru. W sprawie pożaru składowiska odpadów burmistrz 
poinformował, że wciąż trwają czynności w sprawie ustalenia przyczyn. Gmina podjęła działania 
administracyjne aby zobligować do porządkowania terenów nie będące własnością gminy podmioty 
zewnętrzne. Nasza spółka na przykład jest w stanie zawrzeć odpowiednie umowy na takie zadania z 
powiatem czy też PKP. Burmistrz oznajmił, że jakkolwiek źle to brzmi nie zamierza sprzątać po innych. 
Nacisk jest położony na tereny należące do gminy. Burmistrz zachęca do używania systemu GISON do 
zgłaszania wszelkich problemów tego rodzaju. W sprawie parku PKP rozpoczęto działania w sprawie 
przejęcia. W sprawie plagi komarów, w tym momencie nie ma możliwości wykonania oprysków z uwagi 
na warunki pogodowe. Koszt takiej usługi na terenie na przykład osiedla mieszkaniowego to około 30 
tysięcy złotych. Usługa ta może niestety również wybić owady pożyteczne oraz spowodować 
dolegliwości u osób podatnych na alergie. W sprawie parkingu przy ulicy Sportowej burmistrz nie ma 
wiedzy. W sprawie odtworzenia ławek, były to w większości ławki będące własnością gminy. 
Rzeczywiście chwasty na poboczach w niektórych miejscach wyrosły co oznacza, że usługa sprzątania 
drogi po zimie nie została wykonana wcale lub została wykonana nienależycie i w tych przypadkach 
należy to oczywiście zgłaszać. W sprawie oznakowania ulic o której mówił radny Różycki to należy się 
sprawie przyjrzeć, i oczywiście właściwa komisja powinna wydać opinię. W sprawie lustra sytuacja jest 
identyczna, zwłaszcza że droga nie jest gminna. Burmistrz potwierdził, że odbył rozmowę z Panią A. D. 
w sprawie problemu jaki zaistniał w SP3. O ilości zatrudnionych osób w szkole decydują godziny, Lubuski 
Kurator Oświaty weryfikuje arkusz organizacyjny szkoły i zastrzeżeń nie przedstawiono. Liczba godzin 
maleje i burmistrz poinformował, że nie jest zwolennikiem zatrudniania nowych nauczycieli w 



jednostkach oświatowych gminy. W sprawie wyroku sądu odnośnie uchwały w sprawie cennika – nie 
powoduje on żadnych konsekwencji oprócz terminu wejścia w życie zapisów uchwały. 
Wicestarosta Powiatu Zielonogórskiego Tadeusz Pająk podziękował radzie za podjęcie uchwały w 
sprawie pomocy finansowej dla szpitala oraz pogratulował burmistrzowi uzyskania wotum zaufania oraz 
absolutorium. Wicestarosta poinformował, że w sprawie mostu wszystko jest teraz w rękach rządu. W 
sprawach porządkowania i napraw dróg powiatowych oczywiście starostwo dołoży starań aby problemy 
te rozwiązać. Wicestarosta poprosił przy okazji o utwardzenie pasa drogi prowadzącego do dojazdu do 
filii starostwa. 
 
17. Wolne wnioski i informacje. 
Radny Radosław Murkowski poinformował, że do składu komisji do spraw rozpatrzenia wniosków do 
Budżetu Obywatelskiego zgłosili się radni: Czesław Grzeszyński, Małgorzata Matuszewska, Przemysław 
Pokład, Zbigniew Trompa. Wymienieni radni wyrazili zgodę. Radny zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o 
system GISON należy go wypromować, gdyż ciężko znaleźć cokolwiek na stronach gminnych. 
Radny Zbigniew Trompa poinformował, że droga w Górzykowie budowana przez starostwo budziła 
zastrzeżenia na początku kiedy jakość wykonania była kiepska, ale usterki poprawiono i dalsze etapy 
budowy napawają optymizmem. Radny złożył gratulacje radnemu Piotrowi Bodnarowi za uzyskanie 
nominację do nagrody w plebiscycie kulturalnym ZŁOTA PIŁKA. 
Radna Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak odpowiadając panu P. K. stwierdziła, że nastąpiło 
niezrozumienie wypowiedzi radnej. Uzasadnienie do uchwały o której była mowa wyraźnie mówiło o 
utraconych zarobkach w czasie strajku i rekompensacie za tę stratę. Radna stwierdziła też tylko, że 
nauczyciele prowadzą strajk włoski nie uczestniczą teraz w festynach itd. Radna nie twierdziła, że jest to 
ich obowiązkiem, a rada została postawiona w trudnej sytuacji tym projektem uchwały. 
Radny Czesław Stefan Grzeszyński stwierdził, że nie zrozumiał odpowiedzi na swoje pytanie w sprawie 
dowozów do szkół. 
Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) różnica polega na tym, iż dzieci z Bukowa mają 
wskazany rejon w szkole podstawowej nr 2 w Sulechowie i stąd wynika dowóz do szkoły. 
Radny Wojciech Szefner udzielając odpowiedzi pani A. D. podkreślił iż w sprawie subwencji nie ma 
informacji na temat tego co się z nią stanie. W sprawie pensum radny poinformował, że radny nie ma 
możliwości prawnych wydawania poleceń dyrektorowi szkoły. 
Radny Roman Rakowski poinformował, że przecież burmistrz podpisuje projekt arkusza organizacyjnego 
szkoły. Radny zrozumiał, że była mowa o nie zatrudnianiu nowych nauczycieli a tymczasem pani A. D. 
ma niewystarczającą ilość godzin a dodatkowo zatrudniono nową osobę, która te godziny jej zabiera. Tę 
sytuację zdaniem radnego należy wyjaśnić. 
 
18. Zamknięcie obrad sesji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Sulechowie stwierdziła wykonanie wszystkich punktów porządku i 
zamknęła obrady wygłaszając formułę: Zamykam obrady IX sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w 
Sulechowie. 


